
Betoog ‘Doordecentralisatie onderwijshuisvestingsmiddelen VO’ 
 
 
Dankuwel voorzitter, 
 
Sociaal Maas en Waal is voor passend en goed onderwijs in Maas en Waal. Om die reden vinden we 
het dan ook belangrijk dat er goede en goed-bereikbare onderwijsvoorzieningen zijn, voor kinderen 
op alle verschillende onderwijsniveaus.  
 
 
Voor ons ligt de beslisnota waarin ons wordt gevraagd om in te stemmen met de doordecentralisatie 
van de onderwijshuisvestingsmiddelen ten behoeve van de huisvesting van het Voortgezet Onderwijs 
in de gemeente Druten per 01-01-2024 en een voorfinanciering door het schoolbestuur tot 2027. 
 
 
Voor zowel de gemeente als het schoolbestuur is het behoud en versterken van het lokale 
Voortgezet Onderwijs het uitgangspunt. Enkele aanvullende argumenten die het schoolbestuur 
tijdens de inspraak in het RTG van 07 januari jongstleden heeft ingebracht, zijn: 
= snelheid in proces om te komen tot nieuwbouw 
= zekerheid voor @voCampus dat de nieuwbouw er mag/kan komen 
= exploitatievoordelen die zullen worden ingezet in gebouwtechnische kwaliteitsverbeteringen 
 
 
De stichting heeft tijdens het RTG tevens het belang aangehaald om snel met een kwalitatief goede 
onderwijshuisvesting te komen, daar het risico anders bestaat dat leerlingen voor andere scholen 
(bijvoorbeeld in Nijmegen) kiezen en de financiële druk op het Pax alleen maar groter zal worden. 
Met alle mogelijke gevolgen van dien. 
 
 
Wij waarderen én begrijpen dat de @voCampus wil investeren in nieuwbouw van het Pax, en 
begrijpen ook dat dit het best kan op een locatie waarbij maximale afstemming kan worden gezocht 
met de verschillende onderwijsniveaus die men op de locaties in Druten aanbiedt. 
 
 
Tijdens de RTG was K8D erg kritisch op de methodiek van ‘doordecentralisatie’. Dit had te maken met 
het gebrek aan invloed en het niet hebben uitgewerkt van verschillende oplossingsvarianten. 
 
Wij zijn echter enthousiast over de methodiek van ‘doordecentraliseren’. We maken hiermee 
namelijk op korte termijn noodzakelijke ontwikkelingen mogelijk. En wij denken dat dit, mede gezien 
de huidige  financiële positie van onze gemeente, op korte termijn niet anders had gekund. Wij zijn 
dan ook positief gestemd over deze kans en zien dan ook graag dat we hier als raad vanavond 
positief op besluiten. 
 
 
Wat we in deze discussie wel lastig vinden, of eigenlijk vonden, is dat we als gemeenteraad minder 
invloed hebben op de keuzes die @voCampus zal gaan maken, en dan doelen we met name op 
gebouwtechnische keuzes op energetisch vlak danwel op het gebied van duurzame materiaalkeuzes. 
Naast onderwijskundig goed onderwijs staan we als Sociaal Maas en Waal namelijk ook voor een 
duurzame gebouwde omgeving. Duurzame gebouwen met energiezuinige klimaatsystemen en het 
toepassen van duurzame en al dan niet circulaire bouwmaterialen vinden we daarin heel belangrijk. 
 



De wethouder heeft ons toegezegd, en we hebben het @voCampus tijdens de inspraaktermijn 
eigenlijk ook al horen zeggen, dat duurzame energiesystemen en duurzaam materiaalgebruik 
thema’s zijn die onderdeel worden van de concept-overeenkomst die gemeente en schoolbestuur 
met elkaar gaan opstellen. 
 
Wij zien dan ook uit naar deze concept-overeenkomst waarin we met name kritisch zullen zijn op het 
benoemen van concrete eisen op het gebied van deze duurzaamheidsaspecten. 
 
 
Verder zien we uit naar een prettige samenwerking tussen gemeente en @voCampus en hopen we 
dat de stichting de doelen bereikt die ze beogen en dat we op zo kort mogelijke termijn een 
onderwijskundig passend, duurzaam nieuw gebouw kunnen openen en de leerlingenstroom voor Pax 
op peil kunnen houden zodat we nog vele jaren goed onderwijs kunnen aanbieden binnen onze 
gemeentegrenzen. 
 
 
Langs deze weg wensen we @voCampus veel succes hierbij en zoals u van ons inmiddels gewend 
bent willen we hier afsluiten met ons motto: ‘gelijke kansen voor iedereen!’. 
 
Dankuwel voorzitter 
 
 
 


